
  
 

27. juni 2013 
 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål: 

  

Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. en eventuel lufthavn i Qaqortoq 

 (Medlem af Inatsisartut Jens B. Frederiksen, Demokraterne) 

 

Begrundelse: 

Der har aldrig været tvivl om, at det samfundsøkonomisk vil være en gevinst at anlægge en lufthavn 

i Qaqortoq. Det fremgår klart af Transportkommissionens anbefalinger.  

 

Til trods for dette ubestridelige faktum har Naalakkersuisut udsendt en pressemeddelelse, hvori man 

erklærer, at man vil have flere undersøgelser. Det giver mig anledning til at stille følgende 

spørgsmål: 

 

1. Hvilke facetter i den allerede langstrakte saga om anlæggelsen af en lufthavn i Qaqortoq er 

det, at Naalakkersuisut vil underkaste yderligere undersøgelser? 

 

2. Medlem af Naalakkersuisut for Sundhed og Infrastruktur Steen Lynge fastslår følgende i 

føromtalte pressemeddelelse: ”En ny lufthavn vil skabe bedre rammer for passagerbefordringen 

til, fra og internt i Sydgrønland. Det er derfor både en fordel for Sydgrønland som region og for 

den enkelte borger.” Jeg er helt enig med Steen Lynge, og vil derfor blot stilfærdigt spørge, 

hvorfor Steen Lynge så gør hvad han kan for at forsinke anlæggelsen af lufthavnen? 

 

Demokraterne mener, at der SKAL anlægges en lufthavn i Qaqortoq. Det er slet ikke til diskussion. 

Vi er skuffede og forundrede over, at et flertal af de andre partier konstant finder på nye måder til at 

forhale processen. Borgerne i Sydgrønland har fortjent ordentlige trafikforhold. 

 

Spørgsmålene bedes besvaret inden for 10 arbejdsdage fra modtagelsen.  


